
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

האם אנחנו במצב של הִגִיעוּ מַיִם עַד נָפֶשׁ, או  - עסקת החטופים    ◄
 שמֵעַז יֵצֵא מָתוֹק? 

באוקטובר, שגרם לנו לצאת למלחמת חורמה באויבינו,   7- של ה  הטבח הנורא  לאחר
פצועים  20.000-הרוגים, וכמעט כ 1700-לכועד היום מנין ההרוגים מטובי בנינו הגיע 

הנשיא עכשיו בלחץ  ובנפש,  לאוויר ש  טראמפ  בגוף   הגיהנום   "שערי-שזרק משפט 
 ופתאום כנגד כל מה שחשבנו,  לנשיא"  השבעתו  תהיה עסקה עד יום  לא  אם  יפתחו
בלתי    , להסכים להסכם בתנאיםעל ישראל  להיות  הופך,  החמאס  על  במקום  הלחץ

 בקצב   טיפין  טיפין  ,100-מתוך ה  מתים  או  חיים  חטופים  33  שישיבו לנו רק  נסבלים,
של שאר   בגורלם  יהיה  מה,  שנשאלות  הקשות  והשאלות.  יום  45  במשך  עצבים  מורט

של הנשיא טראמפ הוא כ"כ חזק, מדוע לא שמים את הלחץ   האיום  החטופים? ואם
החטופים ולא חלק מהם?   כל  החזרת  של  כוללת  עסקה  לעשות  החמאס הנאצי,  על

 כל  אחרי  מצטיירת  עגומה   איזה תמונת "ניצחון"
  1000-של כ  שחרור   למשמע   רק  אם,  שעברנו  מה

ומחלקים   רוקדים  הידיים,  על  דם  עם  מחבלים 
  ממתקים בעזה ובחאן יונס.

נמצא זה  ברגע  ישראל  ,  קשה  אמוני  במבחן  עם 
בעל    שתולה שיהא  אחר,  או  כזה  בגוי  תקוות 

צרה. אע"פ שהוא מצהיר  ויושיענו בעת  בריתנו 
  מבחינתו   ב"ארה  של  שהאינטרסים  מעל כל במה,

  לחסות   במקום  ואז.  אחר  אינטרס  לכל  קודמים
ולהתפלל  ,עולם  בורא  של  בצלו אליו   ולצעוק 

שאנחנו   והנורא  הקשה  מהמצב  אותנו  שיושיע 
בו, טראמפ,    בוחרים  לצערנו  נמצאים  בדונלד 

 טראמפ  של  הפעולות  שיושיע את ישראל. אולי
 עד  האשליה,  את  חזקו  ישראל  לטובת  שעשה

 גימטריאות  ואף,  שונים  כתרים  לו  שקושרים
 .משיחיותו בדבר באויר פורחות החלו

 שלא  מבינינו  הרבה  שיש  כיהודים  הבעיה שלנו
וכאשר    להסתכל  מוכנים בעיניים,  למציאות 

ממשיכים  גבוהים,  בקירות  שנתקעים    רואים 
 דעות  אחר  עיוורות  בעיניים  ללכת  כסומים
  עצמה  את  מצאה וכך. לעצמנו שאימצנו קדומות
 של  בידיו  שבויה'  מלא  מלא  על  ימין'ה  ממשלת

 לקצור ,  לנשיא  השבעתו  ביום  ורוצה,  הקופה  כל  על  שמהמר  ,הגאוותן  העסקים  איש
 מול   לעמוד  כח,  ובממשלתו  בנתניהו  נותר   ולא,  לעיסקה  שהביא  זה  שהוא  הצלחה

 ישראל  מדינת  את  מעמידה  הדעות   שלכל,  מחפירה  כניעה  עסקת  על  לחתום  לחציו
 רק  אשר,  נצחון  תמונת  החמאס  עבור  מייצרת-מכך  וחמור,  עצומה  בטחונית  בסכנה
ה  לַב ֶּ  למגר   את המאבק שלהם בהמשך הדרך. וכל זה קורה בזמן שאנחנו כ"כ קרובים  ת ְּ

היינו אילו  הרעיון שמאחוריו,  ואת   ברעיון   מאמינים  ולחסל את ארגון הרצח הנאצי 
ר  שעלינו  בפשטות  לנו  שמסביר,  הקדושה  בתורתנו  המושרש   והצודק  האמיתי מַג ֵּ  את   לְּ
 לצאת   לו   ולגרום  השערים  את  לפתוח  או,  פיזי  באופן  הסופית  להשמדתו  עד  האוייב

וֹתִירו   תוֹרִישׁוּ אֶת יֹשְׁבֵי הָאָרֶץ מִפְנֵיכֶם, וְהָיָה אֲשֶׁר לאֹ וְאִם ש"כמ. הקדושה מארצינו  ת 
ים   מֵהֶם,  כ ִ ש ִ נִינִם  בְעֵינֵיכֶם  לְּ לִצְּ שינקרו עיניכם להטעות אתכם שלא תראו ]  בְצִדֵיכֶם,  וְּ

צָרֲרו  "ן שםרמב-וולא תבינ שיעשו אתכם ]  .אֶתְכֶם עַל הָאָרֶץ אֲשֶׁר אַתֶם יֹשְׁבִים בָהּ  [, וְּ
 (  הנ ,במדבר לג)  שם[ מלבים-הארץ מן אתכם לגרש מלחמה

  ולא  ישראל אוהב  לא דונלד טראמפ היה ונותר איש עסקים. הוא -כי זאת יש לדעת 

 

את דונלד טראמפ, ואת ארצות הברית של אמריקה   אוהב  שונא ישראל. אבל בודאי הוא
מובנת  להיות  שאמורה  לחלוטין,  נורמלית  בתופעה  מדובר  אותה.  תופס  שהוא  כפי 

 בנאיביות  שורשה  –  מעייניו  בראש  מאליו. הציפיה, ולפיה האינטרסים של ישראל יעמדו
 יכול  לא  הרי  והוא,  להתקיים  כדי  הגוי  לאהבת  זקוקים  אנחנו  כאילו,  בנחיתות  מהולה
 ... אותנו לאכזב

 וממשלתו  נתניהו  בנימין.  כעת  עלינו  המתרחש  לאסון  כאן מתחיל וכאן נגמר ההסבר
 מול   יעמוד  אשר,  ואמונתי  ערכי  בסיס  להם  אין  אך,  ישראל  בטובת  אמנם  רוצים

 באמת   שאינו  מי.  הנכנס  ולא  היוצא  לא –  האמריקאי  והממשל  טראמפ  של  האינטרסים
 והוא,  ההיסטוריה  במת  גבי-על  דרכנו  את   מנווט  הוא אשר  לבדו  עולם  בורא   כי,  מאמין

 מאכזבים  מחפש בעל ברית של בשר ודם. גם כאשר אלו–היחיד והאמיתי   בריתנו  בעל
]אדם ממעמד נמוך המלקק לאנשים במעמד גבוה[, פִנְכָה  לְלַחֵךְ  שב  הוא-פעם  אחר  פעם

את כל מציאותנו לה', לתורה    לשעבד – רה העומדת בפניו קשה מנשואימשום שהבר
  הערכית   הקריסה  הקדושה, למצוותיה ולערכיה.

להיו -אל ה' א  לשוב  ושוב  שוב  המסרב  ,עם  של
בצלו את– ולחסות  שמאפשרת  , הזו  ההזיה  היא 

  את   וממסמסת  חמאס  את  שמצילה  עסקה  של
המוחלט אותה הניצחון  ידינו.  בהישג  שהוא   ,  

  נכנסו   שלתוכה,  החלל  את  יוצרת  קריסה ערכית 
רב"ה עם   "ערב  מבפנים,  והמחריבים  המהרסים 

תקציבי עתק ממקורות מפוקפקים שמאחוריהם  
את   בעולם, שמפמפמים  ישראל  שונאי  עומדים 

  כל   את  להקריב   האג'נדה השמאלנית של נכונות
  של   באיצטלה,  ישראל  מדינת  של  האינטרסים

  לערבב   מנסים  שגם.  החטופים  לשלום  דאגה""
 ובשלטי,  נבובות  בסיסמאות  החרדי  היהודי  את

 ובכניסה  ברק   לבני  הסמוכים  ברחובות  חוצות
שבויים'  של  לירושלים פדיון  סוגיה 'מצות  שזו   ,

שאין פודין את השבויים יותר    ,ארוכה ומפולפלת
דמיהם, אלא שבעסקה העכשווית להסכים  מכדי  

רק לשיחרור חלקי של השבויים משנה את כל  
   התמונה.

 יש כאן קריסה ערכית שנשלם עליה ביוקר. ניתן
  השמאל   את  להאשים  ניתן,  טראמפ  את  להאשים 

 של   המרושע  הקמפיין  באמצעות  המלחמה  מתחילת  החל  האומה  בגב  סכין  שתקע
, ניתן להאשים כל מיני גורמים. אולם האמת היא, שהקריסה הערכית 'עסקה בכל מחיר'

  שמובילה   היא,  הישראלית  למדיניות  כבסיס  ובתורתו  בבורא עולם  וחוסר הנכונות להכיר
 שכבש ,  חת  ללא  מלחמה  גיבור  שהיה  המלך   מדוד  גדול  לנו   ומי.  הנוראות  לתוצאות

 עולם   לבורא  בתחינה  תפילה  שנשא .  אחר  אחד  מכל  יותר  המדינה  גבולות  את  והרחיב
יָגוֹן  לִי…כִי כָלוּ-צַר  כִי  "חָנֵנִי ה'  באומרו עֲו  חַיַי, וּשְׁנוֹתַי בַאֲנָחָה.  בְּ ל ב ַ ַ ש  צֹרְרַי  -…מִכָלנִי כֹחִיֺכ ָ

ה   הָיִיתִי ָ פ  רְּ ל  להודות  עלינו  ,(  תהילים לא)  חֶּ ַ ש   במיוחד  כוחינו בגלל העוונות שלנו.  שכ ָ
 לנגד  מתקיימים  אחרית הימים  של  הנבואות  איך  ורואים  מרגישים  שאנחנו  אלו  בימים
ךָ   , כמ"שבתשובה  אלא   נגאלים  ישראל  שאין  יודעים  ואנחנו,  עינינו ר לְּ צ ַ , וּמְצָאוּךָ כֹל ב ַ

אַחֲרִית    הַדְבָרִים הָאֵלֶה, מִים,ב ְּ ת ָ   הַי ָ בְּ ַ ש  בכל   (  ל  ,דברים ד)  הֶיךָ וְשָׁמַעְתָ בְקֹלוֹ-עַד ה' אֱל   וְּ
וַיֶחֶרְדוּ אִישׁ אֶל אָחִיו לֵאמֹרזאת עלינו לשאול כמו ששאלו אחי יוסף " לִבָם  מַה  - וַיֵצֵא 

ואם  . למה ומדוע אנחנו במצב כ"כ קשה?  (  חכ  ,בראשית מב)  ?  לָנו    עָשָה אֱלהִים  ז ֹאת
בִים זה לזה"ש  ידע   מאיתנו  אחד  וכל,  מאיתנו  רוצה'  ה  מה  נשכיל להבין   "כל ישראל עֲרֵּ

 ויקח אחריות באהבה של איש לרעהו להתחזק באמונה גדולה שרק ה' יציל אותנו מכל 

 שמותפרשת                                                      
ַ עְנוּח  יַפִּּ פָנִּ צְּ ַםַה  פָרָש   בוּע ַתַבְּ ָ ּ ש   ה 

 הם הרב אביב ש ֹ י"ע  ונכתב בהשראת הצדיק הנסתרהעלון מוקדש באהבה גדולה לעם ישראל  152עלון  

 ה "ה'תשפ ט"ז טבת 

                               בחורי ישיבות מוזמנים לצולנט' גדול חינם בטעם גישמעאק                                                                          
 בלילה | נא להביא גיטרות וכלי נגינה 10:00בכל ליל שישי בקבר דוד המלך מ

 תפילות כל הלילה לגאולת עם ישראל ולישועות פרטיות עם תפילת הנץ
 

                                                                                  | ליאורהבן  אריאלל נא רפא נא לה | לרפואת - א   .LA  -כץ מרפי מירל בת גיטל למשפחת  העלון מוקדש לרפואת האשה החשובה רודפת צדקה וחסד אסתר
 "ה תנצב ז"ל   וציפורה בת מרים ז"ל תנצב"ה   אקרם בן רחל נשמת  העלון מוקדש לעילוי  ז"ל אליזבט רבקה בת רחלנ האשה הגדולה רודפת צדקה וחסד לע"

שתף את העלון -אם לב יהודי לך וגם אתה מרגיש שאנחנו עומדים לפני שעה גורלית בתולדות עמינו-יהודי יקר
 עם הקרובים אליך ותעזור להחיש את הגאולה.   הזה  

עכשיו אנחנו מתחילים את פרשיות הגאולה של עם ישראל,  
כדי להביא את הגאולה  ואנחנו צריכים ללמוד מהם מה לעשות 

בהקדם, שזה דבר ראשון לזעוק לה' שיביא לנו את הגאולה,  
 והדבר השני להאמין שמלך המשיח עומד לבוא ולהנהיג אותנו 



 משיח  של  האור הגדול   הרוצים לכלותינו. כי אנחנו מתקרבים לימים הגדולים של גילוי
העולמיות אפילו לרגע. כי בקרוב נבין ונראה    מהחדשות  יורדת  לא  ישראל  ולכן,  צדקנו

 השבויים   בעינינו שרק בורא עולם הוא האחד והיחיד שיציל אותנו. ובמיוחד בעניין
- עם הבעיה הקשה והנוראה הזאת כבר יותר משנה ו  תקועים  שאנחנו רואים שאנחנו

בעיה  3 שזו  ויותר  יותר  מבינים  אנחנו  שעובר  יום  וכל    לה   שאין  ענקית  חודשים. 
 שרק.  כולו  העולם  ואת  עצמו  את  להשלות  מנסה  טראמפ  שהנשיא   כמו,  קסם  פתרונות

רו    יבהלו  כולם  אז  משפט אחד   יגיד  הוא  אם ְּ יִיָש    זה  כל  שאת  מאוד  ויתכן.  קו  איתו  וְּ
בדרך    של עצמנו, ואולי,  מהתבוסתנות  אותנו  להציל  רוצה  הוא   כי,  עולם  בורא  לנו  עושה

 שמים  ברחמי  הזאת  והעסקה,  האחרון  ברגע  העסקה   את  יטרפד  בטיפשותו  החמאס   נס
 . כי החמאסלזמן קצר  רק  יהיה  זה,  לפועל  תצא  היא  אם  אפילו  או.  לפועל  תצא  לא

  המטרה  כי.  לנצח  ובאמת  את ההסכם, כדי שאז נוכל לממש את רצון שמים,  יפר   לבסוף
  כיבוש   מארצנו,  סילוקו  ,העזתי  האויב  חיסול  של  ברורים  יעדים  להציב  היא  הסופית

 להתגלות  בקרוב  שהולך  מלכות ה'   הקמת  לשם  ריבונותנו  והחלת ,  הארץ  חלקי  וכל  עזה
ין   הוּא,  אֲנִי אֲנִי  רְאוּ עַתָה כִי ש "כמ  פנים   לשתי  משתמעת  שלא  בצורה האהוב  לעמו אֵּ  וְּ

אֲנִי עִמָדִי.  ה,  אֱלהִים  וַאֲחַי ֶּ א,  אָמִית  ָ פ  רְּ אֶּ וַאֲנִי  י  ת ִ מַצִיל  מָחַצְּ מִיָדִי  סוף -דברים)  וְאֵין 
 .( האזינו

וַיְהִי -כי הפסוק על משה רבינו משולל כל היגיון-יש שאלה עצומה
וַיְבַקֵשׁ ה',  וַיִפְגְשֵׁהוּ  בַמָלוֹן,  היתכן שאחרי מרתון של -הֲמִיתוֹ   בַדֶרֶךְ 

למנות את משה למושיען של ישראל, במטרה    בסְנֶה הַבוֹעֵר  שכנועים
 ?את משה להֲמִית ה' כביכול מבקש

 השטן   הוא זה שחפץ להמיתו, אלא זה  שלא ה'  בפסוק נבין  נדייק  צריך להבין שאם
ביקש  למנוע  שרצה ולכן  ישראל,  עם  לגאול את  ה'  ולכן  להמיתו.   ממשה  הו   ֵּ ש  ג ְּ פְּ  -וַי ִ

המיתו ל  היה רצון ה' להמיתו, צ"ל ויבקששאם זה  -  ל'שמיד הגיע להצילו. ולכן חסרה ה
צריך לחלק את הפסוק לשניים, ויבקש   ל' חסרהומכיוון שה  הֲמִיתוֹ.  ולא וַיְבַקֵשׁ  ל,  עם

וַיִפְגְשֵׁהוּ ה'זה השטן-המיתו ולמה זה קרה? כי בזמן   להצילו.  זה בורא עולם שבא  -, 
שעבר    שמשה רבינו הרכיב את אשתו ואת בניו על החמור בדרך למצרים, זה היה לאחר

משה למול את בנו.   לא הספיק  שהיה צריך למול את בנו אליעזר, ומפני הטרחה  הזמן
בין עמ"י לבורא עולם,   ברית והסכם  וזה דבר שהיה אסור לדחות אותו. שהמילה זה

והשטן בא לפני ה' וקטרג שמשה יכול היה להספיק לעשות את הברית. כי דרכו של 
  לקטרג   האדם כדי להשכיח ממנו לעשות מצוה. ואח"כ עולה לשמיםאת    לבלבל  השטן

על האדם, כי רצה לעכב את גאולת ישראל, והצליח בתחבולות להשכיח ממשה את 
  רשות  לגאול את עם ישראל. ובגלל זה ה' נתן  לא ראוי  מעשה הברית, וטען שלכן משה

והביא אותו למצב שהוא לא היה , להתעלל במשה שהתחפש לנחש ובלע אותו לשטן
תצטרך למול את בנה, ולכן עשתה    להצילו   יכול לזוז, וציפורה אשת משה הבינה שכדי

את המילה, ולא משה. ומפני הטראומה והבהלה ביקשה לחזור למדין עם שני בניה  
 . למצרים לבדו  ומשה הימשיך

וכל  הוליווד  את  ששורפות  אנג'לס  בלוס  ענק  שריפות  יש  למה 
 הנלווים אליה?

לוס    מארצנו הקדושה, נמצאת העיר  מעניין ביותר שבדיוק בקצה השני של הגלובוס 
מהארץ בחרו לגור   שירדו  , שבגלל מזג האוויר שדומה לשלנו, ישראלים רביםאנג'לס

בה. שזה הריכוז השני בגודלו של ישראלים מחוץ לארצנו הקדושה. ושם בהוליווד 
של טומאה מסוג חדש ששייך למאה   "עבודת אלילים"  הרחוקה והעשירה, מייצרים

ודירדרו את  כוכבי קולנוע שברובם הם אנשים מושחתים, שקלקלו  העשרים, שהם 
" של  השקרי  שהזוהר  אלא  מייצגים,  שהם  ושפלה  רדודה  למוסריות  החיים העולם 

להם,   לסגוד  שהם מנסים להציג את עצמם, גורם לאותם צעירים מטופשים  הטובים"
המגדילים לעשות גם תולים את צלמיהם ותמונותיהם בזה שמנסים לחקות אותם, ו

של אותם שחקנים בחדריהם. שלא לדבר על אותה שדרה של כוכבים שבה השמות 
ליד ציור של כוכב,   (  שזה מצווה לדרוך עליהם)  על מדרכת הרחוב    חקוקים  שלהם

  הִים- יִהְיֶה לְךָ אֱל-לא   שבזה הם עוברים על הדיברה השניה בעשרת הדיברות כמ"ש
רִים, לְךָ-פָנָי. לא-עַל  אֲחֵּ ל,  תַעֲשֶה  סֶּ נָה,-וְכָל   פֶּ מו  מַיִם  אֲשֶׁר   ת ְּ ש  ָ בָאָרֶץ   ב ַ וַאֲשֶׁר  מִמַעַל, 

ם  תִשְׁתַחֲוֶה לָהֶם, וְלא-לא   מִתָחַת, וַאֲשֶׁר בַמַיִם, מִתַחַת לָאָרֶץ. דֵּ ובמקום   (  שמות כ)    תָעָבְּ
 תִשְׁתַחֲוֶה לֵאלהֵיהֶם  לאֹ  לעשות עם אותם אלילים כמ"שהתורה מצווה מה עלינו    אחר

לאֹ לאֹ  תָעָבְדֵם,  וְּ ס  תַעֲשֶה כְמַעֲשֵיהֶם, כִי  וְּ ר  תְהָרְסֵם,  הָרֵּ ב ֵּ ַ ש  שמות )  תְשַׁבֵר מַצֵבֹתֵיהֶם  וְּ
של ימי אחרית העולם, שזה כולל   לימים הגדולים  . אבל מכיוון שאנחנו מתקרבים(  כ

לנו  יום הדין   גם את נותן  והנורא שיגיע בסוף תהליך הבירורים. הקב"ה   פתיח   הגדול 
ללא שום התראה מראש, פרצה אש   שפתאום  למחזה הנורא והאיום שהולך להגיע, בזה

גדולה   הרבה מהשחקנים המפורסמים. שבמהירות  מתגוררים  היוקרה שבהם  באזורי 
בתים ומבנים, השריפה   12,000-מ כבר יותר    שהתפשטו וכילו  ענק,  התפתחה לשריפות
שלקח   בעזה  שעשינו  ההרס  קילומטרים רבועים. זה כמעט כמו  160-התפשטה על פני כ

אלף שפונו מבתיהם, והתחזית   150-שנה ושלושה חודשים לעשות. שלא לדבר על כ
רק כדי   .על פעולות הכיבוי  ויקשו  להמשך מדאיגה, שהרוחות החזקות יתחדשו השבוע

אחד מבתי היוקרה מוערך בשווי   -כדי שנבין את גודל הנזק. לדוגמאו  ,לסבר את האוזן
ומשכירים אותו במחיר של  125  של דולר,  דולר לחודש.  450  מיליון   נָסֹגוּ   כמ"ש  אלף 

ו   בֹש  . ולכן (  זי  ,ישעיהו מב)  בֹשֶׁת, הַבטְֹחִים בַפָסֶל; הָאֹמְרִים לְמַסֵכָה, אַתֶם אֱלהֵינוּ  אָחוֹר, יֵּ
במקום   ,הבידור  תעשיית  של  העולמי  המוקד  שהיא  הוליווד,  בלוס אנג'לס של  דווקא

של אלילים שהם    טומאה  שנחשב לאחד מהמקומות העשירים בעולם. ששם מטפחים
סִי עוֹד  עשויים מבשר ודם, של אנשים שחושבים במושגים של אַפְּ וְּ הפתיח הזה   ,אֲנִי 

לו    היה צריך להגיע כמ"ש מִן    חִדְּ כִילָכֶם  בְאַפוֹ,  נְשָׁמָה  אֲשֶׁר  ה   הָאָדָם   נֶחְשָׁב הוּא.  בַמ ֶּ
איך אלילי הכסף ואלילי הזהב, לא יכלו להגן עליהם   בעקבות השריפה,  וכולם מבינים

ש    כִי הִנֵה ה'  ביום פקודה. כמ"ש אֵּ פָה  יָבוֹא,  ב ָ ו  כַס  מָה  מַרְכְבֹתָיו לְהָשִׁיב  וְּ חֵּ גַעֲרָתוֹ   אַפוֹ,  ב ְּ   וְּ
בית חב”ד שהמבנה שלו ממוקם באמצע השכונה, ומעניין ש  .(וט  ,ישעיהו סו)  בְלַהֲבֵי אֵשׁ

אנשי הקהילה הצליחו לפנות את ספרי תורה מהמקום, לפני הגעת הלהבות. השלוחים 
 עצמו   המבנה  אבל,  נשרפו  בחנייה  מהרכבים   חלק.  מהאזור  קשישים   לפנות  גם סייעו

  הם   קדושה  של  מקומות,  בנכר  שגם  שרואים.  האש  כיבוי  למאמצי  הודות  בניסים  ניצל
ה   מוגנים.  של  מהטבח  ששמענו  רבים  סיפורים  על  7-כמו  שקרו   ניסים  באוקטובר, 

לאנשים שבחרו להאמין ולהתפלל ובחסדי שמיים ניצלו בניסים גדולים מהתופת. כי 
בסוף כל המאורעות שנעבור, מי שיעמוד בניסיונות ולא יתפתה, יגיע להבנה שאין על 

לִיךְּ   בַיוֹם הַהוּא  ש "כמ  שבשמים  אבינו  על  אלא  - לסמוך  מי ְּ הָאָדָם אֵת אֱלִילֵי כַסְפוֹ   יַש 
מוסב על מלת ישליך, ת לַחְפֹר פֵרוֹת וְלָעֲטַלֵפִים]ֺוְאֵת אֱלִילֵי זְהָבוֹ אֲשֶׁר עָשוּ לוֹ לְהִשְׁתַחֲו

 .( כ ,ישעיהו ב)  [העטלפיםהאלילים ישליך אל החפירות העמוקות ואל חורי  -לומר

 ? הראשונה לגאולה דומה במה תהיה הגאולה האחרונה
רִית  "  וזאת למדנו מנבואת  ,קרה בדיוק  כל מה שהקב"ה אמר שיקרה בגאולת מצרים ב ְּ

תָרִים ין הַב ְּ רָם  וַיֹאמֶר"  כמ"ש  שנכתבה הרבה לפני שירדנו למצרים  ב ֵּ אַבְּ -יָדֹעַ תֵדַע כִי  ,לְּ
ו  אֹתָם  ,יִהְיֶה זַרְעֲךָ בְאֶרֶץ לא לָהֶם גֵר   עִנ  ם, וְּ הַגוֹי אֲשֶׁר - אַרְבַע מֵאוֹת, שָׁנָה. וְגַם אֶת- וַעֲבָדו 

ן אָנֹכִי  ,יַעֲבֹדוּ דוֹל  ,כֵן יֵצְאוּ-אַחֲרֵיוְ   ,ד ָ כֻש  ג ָ רְּ   וגם יש דמיון מהעובדה  .(  גי  ,בראשית טו)  " ב ִ
וכולם   פתאוםהופיע    משה רבנו  שהגואל הראשון ביום בהיר אחד על אדמת מצרים, 

ן הָעָם  מעבדות לחירות כמ"ש  שיוציא אותנו   הבינו שהוא הגואל  אֲמֵּ פָקַד    וַיִשְׁמְעוּ כִי  ,וַי ַ
עָנְיָם  'ה רָאָה אֶת  וְכִי  יִשְרָאֵל  בְנֵי  ו    אֶת  חֲו  ת ַ ְּ ש  וַי ִ דו   ק ְּ  וגם מלך המשיח  (  אל  ,שמות ד)  וַי ִ

אֹם  הִנְנִי שֹׁלֵחַ מַלְאָכִי וּפִנָה דֶרֶךְ לְפָנָי  כמ"ש  יופיע פתאום פִתְּ אֲשֶׁר   הָאָדוֹן  יָבוֹא אֶל הֵיכָלוֹ  ו 
אֲשֶׁר אַתֶם חֲפֵצִים הִנֵה    (  אליהו הנביא)   , וּמַלְאַךְ הַבְרִית(  מלך המשיח)   אַתֶם מְבַקְשִׁים

  ,העיקרי בתהליך הגאולה  נקיים את החלק  כולנו  בואו  .(  ג  ,מלאכי א )  בָא, אָמַר ה' צְבָאוֹת
הלב  שזו מכל  עולם  הצעקה  אותנו  -לבורא  לאור  ,שיציל    האיומה   העיסקה  במיוחד 

למצב  המתגבשת אותנו  שמחזירה  הזה,  ההסכם  על   שאחרים  המופקר  של  שומרים 
להיות במעבר רפיח או בציר פילדלפי, ובכלל,   זרים  ביטחון ישראל, לאפשר לבודקים

זה לא חשוב אם זה הקטרים או המצרים, או אמריקה. כי זה חזרה למתכון של השישי 
אותה וזו  ה  קונספציה  לאוקטובר,  ואת  ההתנתקות,  ואת  אוסלו,  את   7- שאפשרה 

לסלול את   להסכים  להשתגע  של מלך טראמפ, מאלץ אותנו  שהלחץ  באוקטובר. נראה 
ולהתעצמות של לשיקום  נאצית מחדש.  מפלצת חמאס  הדרך   יודעים  שכולם  הניאו 

ילך לבניית טילים ומנהרות. בעיסקה הזאת אנחנו   ,ברזל  וכל קילו  ,מלט  של  שק  שכל
צעקה    מפקירים למוות או לשבי של שנים ארוכות את רוב השבויים. וכאן עלינו לצעוק

הִנֵה  כדי לעורר רחמי שמים, כמ"ש  ומרהגדולה   אֵלָי, -בְנֵי  צַעֲקַת  וְעַתָה,  בָאָה  יִשְרָאֵל 
חַץ- רָאִיתִי אֶת-וְגַם לָחֲךָ   ,אֹתָם. וְעַתָה לְכָה  לחֲֹצִים  אֲשֶׁר מִצְרַיִם,  הַל ַ ְּ ש  אֶּ א  ;פַרְעהֹ-אֶל  וְּ הוֹצֵּ  וְּ
בְנֵי-אֶת שהתעוררותיִשְרָאֵל,  -עַמִי  שנזכה  השמיים   ,מלמטה   מִמִצְרָיִם.  את   תעורר 

אותנו  . מלמעלה ויוציא  בניו,  על  ויחמול  יחוס  עולם  הנורא   מהלחץ  ובורא  והמשבר 
 החתימה על הסכם הכניעה המחפיר והנורא הזה. ולדעת   שאנחנו נכנסים אליו, מרגע 

מָן כִי לא  ., בב"א( ה ,ירמיהו נא)  הָיו, מֵה' צְבָאוֹת- יִשְרָאֵל וִיהוּדָה מֵאֱל אַלְּ

 

 דרושים דחוף מפיצים בתשלום לבתי כנסת וישיבות בימי שישי באזורכם. 
 | בין המפיצים הטובים ביותר תתקיים הגרלה על אופנים חשמליות  054-808-3457אנא התקשרו:  

 beittorahohr@gmail.comניתן להירשם לרשימת התפוצה במייל: 

 :כיצד שלח הרמב"ם את משרתו הגוי להביא לו יין ולהרוג עגל לסעודה? -ת הרמב"ם כ' בטבת ללרגל הילו 
חיבר גם את ספר 'מורה בתחילת דרכו של הרמב"ם היו בעם ישראל שחששו קצת ממנו, ספרו הגדול 'היד החזקה', תפס מאד חזק וכולם ראו גדולתו, אבל הרמב"ם, כידוע,  כידוע,  

וסופית, ופחדו שהוא יכול לשבש את אלו המאמינים, שיראו  נבוכים' בו הוא מנסה להראות לנבוכים בדרכי האמונה ותועים בדרכי החיים, את דרך האמת, וספר זה כיון שיש בו יצירה פיל
חכמי ישראל אשר בגרמניה, החליטו לשלוח שליח מיוחד לרמב"ם שיתהה על קנקנו, לשליח קראו רבי מאיר, והוא נכנס אל   בו ספקות ותהיות שלא היו להם, ויבואו לשיבוש ח"ו.

יישב ליד השולחן ואז חשכו עיניו: הגישו לשלחן תבשיל שהיה נראה ממש כיד אדם! בחילה ממש כבשה את מעיו, וסרב  רבי מאיר הת הרמב"ם שהזמינו לסעודה עקב בואו ממרחקים.
לאחר גמר המנה הזו, והנה הרמב"ם קורא למשרתו: "פטרוס! רד בבקשה למרתף והבא   להביא האוכל לפיו, וכשהוא מזועזע מהמחשבה שהנה הרמב"ם הגדול ח"ו 'אוכל בשר אדם'??

רבי מאיר כבר לא יכול היה לעמוד בזה וביקש לפרוש    לנו יין עתיק לכבוד האורחים!". רבי מאיר המשיך להזדעזע, וכי הרמב"ם ח"ו בא להתיר 'יין נסך' ונותן למשרתו הגוי להביא יין?
יהודי: "פ טרוס! לך והרוג את העגל, כדי שנוכל מחר לעשותו לסעודה לכבוד  למנוחתו, והנה בלכתו מסלון האורחים, הוא לא מאמין למשמע אוזניו: הרמב"ם אומר למשרתו, הלא 

הוא לא נרדם    ', זעזעו אותו עד מאדהאורחים!".זה כבר היה יותר מדי בשביל רבי מאיר, להרוג בהמה בלי שחיטה?! ומחשבותיו על הרמב"ם ש'עד כדי כך התרחק מאורח החיים היהודי
והנה למחרת בבוקר, החליט לפני שהוא חוזר לגרמניה, שייגש ישירות לרמב"ם ויגיד לו   באותו לילה, הוא אמר לעצמו: "עיני ראו ולא זר, אבל איך יאמינו לי על כאלו דברים מזעזעים?

עוד לפני שפתח את פיו  רמב"ם, ואת סיבת בואו, וידרוש הסברים על מעשיו התמוהים.עוד לפני שעשה מעשה, כבר דפק שליחו של הרמב"ם ובקשו להיכנס לרבו הרמב"ם. נכנס הוא ל
כמה אסור לשפוט אדם לפי אמר לו הרמב"ם: "יודע אני מאין באת ולשם מה, ראיתי גם את פליאתך על כל מה שקרה בסעודה, אבל בא תשמע את ההסברים לכל שהתרחש, ותבין  

התחיל הרמב"ם למנות את הקורה אתמול: "מה שראית את ה'יד אדם' שהביאו לאכילה, זה ירק מיוחד במינו הגדל בארצנו   מראה עיניים, גם כשזה נראה לך ברור ללא שום צד אחר!"
לפי מראהו   אומנם  –ך בידי משרתי 'הגוי'  ואינו מצוי אצלכם, ומראהו באמת כמראה יד אדם, זהו ירק בריא מאד ואני נוהג לאוכלו, כי אני מקפיד על אכילת אוכל בריא. ובקשר ליין נס

יוסי בר    אמת שהוא יהודי, יהודי כשר שמקפיד על קלה כבחמורה". ואז גילה הרמב"ם לרבי מאיר, שגם אחד מחכמינו ז"ל קראו לו 'פטרוס', הלא הוא רביושמו נשמע שהוא גוי, אבל ה
ואז הגיעה    על שחשד ברמב"ם מחוסר ידיעה.  פטרוס, והוא מופיע בבראשית רבה, וכן בירושלמי כתוב ש'רבי יוסי בר פטרוס' היה מחותנו של ר' יהושע בן לוי. התמלא רבי מאיר בבושה,

ג עגל בשביל הסעודה מחר!'…  התמיהה העצומה על העגל שנהרג לסעודה בלא שחיטה, לזה היה נראה שאין שום צד זכות, המילים של הרמב"ם עדיין הדהדו בחלל החדר: 'לך תהרו
עגל שהיה במעי אמו כשנשחטה כדין, הדין הוא שהעגל לא צריך שחיטה וכשר בשחיטת אמו, זה מה שקרה  אמר לו הרמב"ם: האם אתה יודע שיש מושג בתלמוד של 'בן פקועה', והיינו  

כמובן שיצא רבי מאיר אחר בקשת הסליחה מהרמב"ם, והפיץ בכל קהילות ישראל על תוקף גדולתו של   לנו אתמול, ששחטו בהמה שהיה במעיה עגל, ואותו עגל לא צריך שחיטה כלל. 
 הרה"ג ר' בנימין בירינצוויג שליט"א( –)דרשו  הרמב"ם!

  https://tsafnatpaneah.blogspot.com כאןבכל מקום בעולם  ,וצרפתית ,אנגלית ,בעבריתאתם יכולים להוריד את העלון צפנת פענח מהיום 

https://tsafnatpaneah.blogspot.com/

